
 

Schriftelijke vragen fractie Partij voor de Dieren Flevoland inzake de hoge vissterfte in de 
Oostvaardersplassen en de relatie met de moerasreset– 26 september 2019  

Provincie Flevoland 
T.a.v. Voorzitter van Provinciale Staten dhr. L. Verbeek 
 
Onderwerp:  Schriftelijke vragen ex. artikel 23 Reglement van Orde Provinciale Staten van 

Flevoland over de massale vissterfte in de Oostvaardersplassen en de relatie 

met de moerasreset; 

Datum:   26 september 2019  

 

 

Geachte Voorzitter van Provinciale Staten, 
 
Overeenkomstig artikel 23, lid 1 en 2 van het Reglement van Orde stelt de fractie van de 

Partij voor de Dieren de volgende vragen aan het college van Gedeputeerde Staten over de 

massale vissterfte in de Oostvaardersplassen in juli 2019, en de relatie met de moerasreset 

die momenteel in het gebied bezig is:  

 

1. Kunt u bevestigen dat op 15 oktober 2018 gedeputeerde Hofstra gezamenlijk met 
Staatsbosbeheer het ‘startschot’ gaf voor de drooglegging van een deel van het 
moerasgebied in de Oostvaardersplassen? Wiens besluit was het om op dít moment 
te starten met de moerasreset?  
 

2. Klopt het dat maar liefst acht maanden later, op 21 juni 2019, Gedeputeerde Staten 
een vergunning heeft verleend aan Staatsbosbeheer voor het afvangen van vissen die 
volgens het besluit ‘door de peilverlaging ten dode zijn opgeschreven’1? Zo ja, 
waarom heeft Gedeputeerde Staten éérst het startsein voor de drooglegging 
gegeven, voordat de vissen zijn afgevangen en naar het Markermeer zijn 
overgebracht?  

 
3. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat deze volgordelijkheid onjuist is? Zo 

nee, waarom niet?  
 

4. Waarom is de visstand niet eerst aangepast aan het beoogde waterniveau voordat 
met verlagen werd begonnen, gezien de eerdere berichtgeving van 29 juli 20192 dat 
vissterfte “niet ongewoon” is in “dit soort ondiepe moerasgebieden”? 
 

 
1 https://www.flevoland.nl/getmedia/d2553f95-c960-4959-a2e1-053ef85a8aaf/2409205-vergunning-
moerasreset-Oostvaardersplassen-dv.pdf 
2 https://www.flevoland.nl/actueel/vissterfte-in-oostvaardersplassen-door-zuurstofgeb  
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5. Hoe heeft, vanaf de vergunningsverlening op 21 juni 2019, het vangproces 
eruitgezien? 
 

6. Hoeveel vissen zijn er daadwerkelijk afgevangen sinds het startschot op 15 oktober 
2018? 

 
7. In de genoemde vergunning wordt gesproken over een logboek dat wordt 

bijgehouden over de visvangst. Kunt u de inhoud van dit logboek vanaf de start tot nu 
delen met Provinciale Staten? 
 

8. Op 27 juli 2019 werd voor het eerst bericht3 over de massale en extreme vissterfte, 
wat al snel gerelateerd werd aan de lage waterstand. In hoeverre was er voor en/of 
ten tijde van deze vissterfte al begonnen met het afvangen van de vis? En indien er 
geen sprake was van het afvangen van vis, kunt u toelichten waarom niet?  

 
9. Hoeveel vis is er naar schatting per maand gestorven in de Oostvaardersplassen sinds 

de start van de moerasreset? Welk deel is dit van de totale populatie? 
 

10. Welk effect heeft deze massale sterfte van vissen op de Natura2000 doelsoorten?  
 

11. In het persbericht van de Provinciale Staten van 29 juli wordt genoemd dat de dode 
vissen niet geruimd zouden worden. Hoe is de situatie in het betreffende gebied nu? 
Zijn er sindsdien metingen van de waterkwaliteit geweest, om er zeker van te zijn dat 
de vissterfte inderdaad geen invloed heeft gehad op de waterkwaliteit? Zo ja, wat 
was de uitkomst hiervan? Zo nee, waarom niet? 
 

12. Waarom heeft het zo lang (van 15 februari tot 24 juni 2019) geduurd om de 
vergunning te verlenen? En waarom is deze pas aangevraagd nadat al in oktober het 
startschot voor de moerasreset door de gedeputeerde is gegeven voor het verlagen 
van de waterstand?  
 

13. Is het college het met de Partij voor de Dieren eens dat het beoogde doel van de 
vergunning, “om te voorkomen dat er vis sterft als gevolg van de peilverlaging in de 
Oostvaardersplassen moeten de vissen worden weggevangen”, niet behaald is, ten 
koste van de levens van talloze vissen? Hoe ziet het college haar eigen 
verantwoordelijkheid hierin? Kunt u deze vragen een voor een beantwoorden zonder 
naar eerdere antwoorden te verwijzen? 
 
Bij voorbaat dank voor de beantwoording, 

 
Leonie Vestering, Partij voor de Dieren Flevoland 

 
3 https://www.omroepflevoland.nl/nieuws/172884/honderden-dode-vissen-langs-oostvaardersdijk 


